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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande Marie Arsenian-Henriksson hälsar välkommen och förklarar dagens möte 

öppnat. Ordförande informerar om att på grund av de förändringar som skett inom GVS 

kommer Ulrika Widegren att ta över från Karin Schmekel som huvudföredragande i KF från 

och med 2025. Karin ger mer information bl a att hon kommer att bli huvudföredragande för 

FN men att det kommer att ske en successiv övergång från Karin till Ulrika. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Caroline Graff utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Jenny Mjösberg och Caroline Graff anmäler punkter att ta upp under övriga ärenden. 

Föredragningslistan godkänns.  

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Inget protokoll är utsänt. KF:s oktoberprotokollet anmäls i december. 

§ 5  
Anmälan av ordförandebeslut 

2024-50  Ordförandebeslut Uggla extragranskare 2024 

2024-51 Beslut om utnämning av granskare för Hirsch pris år 2025 –  

ämnesområde medicinens historia 

Ordförandebesluten läggs till handlingarna.       

§ 6  
Förslag till utdelning ur Karolinska Institutets forskningsbidrag 2024 & 2025 – 
Donationer  

Pernilla Petersson föredrar ärendet som rör förslag till utdelning ur Karolinska Institutets 

forskningsbidrag 2024 & 2025. Totalt antal inkomna ansökningar var 903 varav 489 från 

kvinnor (54%) och 414 från män (46%). Av dessa var fördelningen juniora forskare 469 (52%) 

och seniora forskare 434 (48%). Disponibelt belopp för 2024 och 2025 är totalt 96 561 100 

kr fördelat över två år. 

KF önskar att tilldelningsbelopp per beviljad samt beviljningsgrad per institution ska framgå 

av underlaget. Kommittén delegerar till ordförande och vice-ordförande att ta beslut i 

ärendet via ordförandebeslut. 
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§ 7  
Uppdatering fokusområde B2: Översyn av råd och nämnder  

Hans-Gustaf Ljunggren informerar i ärendet. Uppdraget i B2 är att genomföra en översyn av 

den kollegiala strukturen vid KI. Inom ramen för detta ska arbetsgruppen ge förslag på 

modifieringar och förbättringar som bidrar till att skapa en struktur för ett stärkt framtida KI.  

Arbetet fokuserar primärt på fakultetsnämnden och dess underorgan samt fakultetsrådet, 

och ett färdigt förslag för den övergripande strukturen ska presenteras för rektor i 

december 2024. 

Föredragande går igenom gruppens arbetssätt och understryker värdet av de kollegiala 

perspektiven, och betonar att beslut blir bättre när kollegiet är delaktigt. Hans-Gustaf går 

igenom arbetsgruppens förslag. Diskussion följer och ett flertal ämnen lyfts; bland annat 

utformningen av institutionsgrupperna, hur kollegiet kan påverka det stöd som erbjuds från 

GVS, rollen för KI-Klin samt infrastrukturnämnden. Kommitténs ledamöter erbjuds att skicka 

in återkoppling på förslagen i B2 skriftligen. 

§ 8  
Reviderad Vägledning för ansvarig forskningshuvudman i etikansökan  

Cecilia Martinsson Björkdahl informerar i ärendet. Vägledningen syftar till att ge stöd 

rörande när universitet respektive vårdgivare ska anges som sökande respektive övrig 

medverkande forskningshuvudman och effekterna av detta val.  

Föredragande berättar att det kom en första vägledning för ett drygt år sedan, men det har 

framkommit att det alltjämt finns oklarheter och att då vissa lagändringar skett har RSO 

tagit fram ett nytt utkast på vägledning tillsammans med kollegor vid Karolinska 

Universitetssjukhuset.  

Föredragande går igenom dokumentet och de ändringar som har genomförts för att plocka 

upp eventuella kommentarer från KF.  Diskussion följer kring betydelsen av vem som står 

som forskningshuvudman. Kommittén föreslår att den tabell som finns med på sida fyra tas 

bort då den inte ger ökad tydlighet. Föredragande noterar återkopplingen från KF och ska 

återkomma med ett uppdaterat dokument.  

 

§ 9  
Dialog med infrastrukturnämnden  

Karin Dahlman-Wright besöker kommittén och informerar om infrastrukturnämndens 

arbete. Föredragande informerar bland annat om utlysningen av driftsstöd för core-facilitet 

2024 och det strategiska fokusområdet E2: En sammanhållen organisation för KI:s 

forskningsinfrastruktur för ökad kvalitet och effektivitet samt om strategin för Karolinska 

Institutets forskningsinfrastruktur 2025-2027. 

I core-facilitetsutlysningen inkom 51 ansökningar, varav 12 var från Region Stockholm. 31% av 

de sökande var kvinnor. Budgetramen från KI är 117 miljoner per år och 26.7 miljoner från 

Region Stockholm det sökta beloppet var cirka 230 miljoner dvs 86.3 miljoner över budget. 
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Föredragande informerar om att ansökningarna har bedömts av en vetenskaplig grupp och 

en expertgrupp, baserat på betygen tog infrastrukturnämnden fram en sammanvägd 

bedömning och en rangordning och förslag på budget. Detta genomfördes under ett 

internat och utifrån detta togs sedan beslut där 29 core-faciliteter föreslås få finansiering 

och att fyra core-faciliteter föreslås avvecklas. 

Karin framhåller att en utmaning är att det saknas en livscykelanalys för CF och att alla 

ansökningar sker bottom-up, det vill säga att det saknas en KI-övergripande strategi. Därför 

blir det också svårt att utvärdera utfallet av utlysningen där det framgår att ca 12% är nya 

CF, 12% får avvecklingsbidrag och att majoriteten är CF som tidigare fått finansiering och 

det övergripande intrycket är att processen premierar befintliga CF.  Detta gäller även på 

nationell nivå.  

Karin informerade även om att IN har vissa strategiska medel och efterfrågade KFs förslag 

till utlysning av core faciliteter. Marie Arsenian-Henriksson och Christian Giske framför att 

det finns core faciliteter som KI strategiskt borde ha. Föredragande framhåller att IN har en 

pott för strategiska satsningar men att de ännu inte diskuterat hur dessa skall användas och 

är öppen för förslag från KF. 

Föredragande berättar vidare om det strategiska fokusområdet E2: En sammanhållen 

organisation för KI:s forskningsinfrastruktur för ökad kvalitet och effektivitet. Nuläget som 

beskrivs är att tillväxten av forskningsinfrastruktur har skett organiskt utan någon 

förutbestämd plan. Det har lett till att KI:s forskningsinfrastrukturlandskap är komplext och 

svårt att överblicka. En del av forskningsinfrastrukturen har också betydande påverkan på 

institutionernas ekonomi. En av målbilderna för en ny organisation är att forskare ska få ett 

tydligt inflytande och tre modeller för hur den framtida organisationen för KI:s core 

faciliteter kan se ut presenterades. Diskussion följer kring de olika modellerna. 

Föredragande efterlyser vilka behov KF ser. Ledamöterna lyfter behovet av en organisation 

centralt som hjälper forskare att utnyttja nationell infrastruktur. Det upplevs att det finns en 

stor utvecklingspotential vad gäller detta område (ex KI forskares deltagande vid ESS och 

Max IV). Slutligen framhålls att det i Sverige blir det från årsskiftet lagligt att samla data för 

framtida studier, viktigt att ta med detta perspektiv i den fortsatta planeringen.  

§ 10  
Förslag tilldelning medel av stöd för strategiska rekryteringar inom forskning
       

Jenny Mjösberg föredrar i ärendet. Kommittén för forskning utlyser forskningsmedel för 

stöd till rekrytering av extern forskare. Utlysningen genomfördes två gånger under 2024, i 

mars och i juni. En arbetsgrupp vid KF har bedömt den ansökning som inkom i den andra 

utlysningen. 

Föredragande berättar mer om den aktuella utlysningen. Kommittén rekommenderar att 

kommande utlysningar uppdateras till att fokusera på lektorer och professorer.  
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Kommittén för forskning beslutar 

att godkänna arbetsgruppens förslag att tilldela medel till en sökande på totalt 1 500 tkr 

under tre år enligt förslag. 

§ 11  
Handlingsplan för öppen vetenskap     

Patrik Magnusson och Gustav Nilsonne informerar om utkastet på handlingsplan för öppen 

vetenskap som tagits fram av arbetsgruppen för öppen vetenskap. Det övergripande målet 

är att KI ska ha en tydlig, sammanhållen och integrerad formell strategisk funktion för öppen 

vetenskap med tydliga roller, uppdrag och ansvar. Handlingsplanen innehåller tre 

målområden: öppna publikationer, öppna forskningsdata och incitament för ett öppet 

vetenskapssystem. För varje del finns satta mål för 2026, aktiviteter, utvärdering/ 

uppföljning, relevanta styrdokument och långsiktiga mål. 

Föredragande bjuder in KF:s ledamöter att ge skriftliga synpunkter på handlingsplanen.   

§ 12  
Beslut om modell för regelbundnas granskningar inom forskning  

Carl Sundström föredrar ärendet. Enligt Fakultetsnämndens besluts- och delegations-

ordning ska kommittén för forskning (KF) arbeta för att forskning vid KI genomförs med hög 

kvalitet ”och följa upp forskningsverksamheten inom ramen för KI:s sammanhållna 

kvalitetssystem”. 

Därutöver har fakultetsnämnden (FN) givit KF ett särskilt uppdrag att under 2024 ta fram en 

modell för regelbundna granskningar av forskning vid KI (Uppdrag angivet i Statusrapport 

gällande kvalitetssystem 2023).   

Carl Sundström presenterar en modell för en sådan regelbunden granskning (KI Research 

Assessment; KIRA) som arbetsgruppen tagit fram. Föredragande framhåller att lärosätenas 

kvalitetssystem har fått kritik för att vara resurskrävande, inte ge tillräckliga resultat eller 

leda till förändringar. Att identifiera en modell som är mindre resurskrävande och mer 

givande har därför varit en central utgångspunkt i utformningen av KI:s nya system för 

kvalitetsarbete inom forskning. Modellen fokuserar på utveckling av processer och 

förutsättningar för god forskningskvalitet. Flera ledamöter framhåller att det blir en 

utmaning att pedagogiskt förmedla att denna granskning inte fokuserar på själva 

forskningens kvalitet utan på förutsättningar för denna.  

Kommittén ställer sig positiva till KIRA och lyfter särskilt vikten av att modellen inte skapar 

en omfattande administrativ överbyggnad eller leder till ”hyllvärmare”. En ledamot 

framhåller att modellen förhoppningsvis kan bli en förebild för andra svenska lärosäten. 

Kommittén för forskning beslutar  

att fastställa ramarna för modell för regelbundna granskningar av forskningens 

förutsättningar vid KI (KIRA),  
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att arbetet med modellen för regelbundna granskningar av forskning fortsatt är ett 

förbättringsområde för KF, vilket innefattar att utveckla delarna i modellen inklusive 

utformningen av mallen för självvärdering. 

§ 13  
Justerad anslagsram till KF efter beslut i FN    

Eva Gunnarsson informerar i ärendet kring KF:s nya ram. Diskussion följer. 

§ 14 
Övriga frågor         

Caroline Graff lyfter frågan kring ALF-medel och att arbetsgruppen för förutsättningar för 

klinisk forskning arbetar för att kostnader för nyttjande av Regionens infrastrukturer (tex 

MRI, studiecenter, analyser) kan ingå i de 51% som nu måste fördelas som löner för anställda 

inom RS. KF bestämde att Caroline och Christian Giske tar fram en skrivelse beträffande 

detta. 

Vidare lyfter Jenny Mjösberg möjligheten till att erbjuda administrativ assistans för 

ordförande och vice-ordförande i kommittén, exempelvis i fråga om att boka möten. I 

samband med punkten lämnar Marie Arsenian-Henriksson rummet. Diskussion följer. Karin 

Schmekel kommer att undersöka frågan och återkomma till KF. 

 

Marie Arsenian-Henriksson tackar alla för ett bra sammanträde och förklarar mötet avslutat. 

 

Anmälningsärenden/Information för kännedom (ej planerad föredragning) 

a) FN protokoll;  
b) KFU protokoll; länk   
c) KU protokoll; länk 
d) Forskningsrådet KI-Region Stockholm protokoll; länk 
e) Ledningsgruppen KI-Region Stockholm protokoll, länk 
f) Synpunkter från KF - Remiss - revidering av KIs meritportfölj 
g) Process och kriterier utse KIs representanter i FoUU-kommittéerna 
h) Återrapportering Forskar-AT hösten 2024 
 

 

https://medarbetare.ki.se/kommitten-for-utbildning-pa-forskarniva
https://medarbetare.ki.se/protokoll-ku
https://ki.se/samverkan/forskningsradet-sammantradestider-och-protokoll
https://ki.se/samverkan/ledningsgruppen-ki-region-stockholm-sammantradestider-och-protokoll
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Vid protokollet 

Gustaf Cars 

Justeras Justeras 

Marie Arsenian-Henriksson Caroline Graff 
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